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PROTOKÓŁ  Nr V/2015 

SESJI RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 23 czerwca 2015 roku 

 

 odbytej w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach przy ul. Dubieńskiej 11, 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy Pana Pawła Rzepniewskiego. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
oo 

, a zakończono o godz. 14
20 

. 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 15 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   9. Piotrowska Krystyna 

2. Derehajło Teresa    10. Rynans Waldemar 

3. Góralczyk Eugeniusz   11. Rzepniewski Paweł 

4. Jakimiuk Anatol    12. Skomorowski Marek 

5. Koptewicz Walentyna              13. Wasiluk Maria 

6. Lipiński Zbigniew    14. Zalewski Robert 

7. Niewiarowski Marcin                         15. Zawadzka Iwona   

8. Oliwniak Agnieszka 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Tołoczko Barbara, Kierownik GOPS 

5. Marek Komorowski, Radca Prawny 

6. Sołtysi wsi wg listy obecności 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Rzepniewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczą wszyscy radni, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 

uchwał radni otrzymali w terminie ustawowym. Zapytał czy radni mają uwagi do porządku. 

Uwag nie zgłoszono. Przyjęto jednogłośnie porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad IV Sesji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu na przebudowę drogi powiatowej Nr 1679B Mokre – Knorydy 

– Starowieś - Boćki 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 

przebudowę drogi powiatowej Nr 1751B odcinek od skrzyżowania z drogą w kierunku 

Wandalina do wsi Wygonowo 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Boćki na lata 2015-2018 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2015-2022 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2015 rok   
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Boćki za 2014 rok 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2014 rok 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości                 

10. Zapoznanie się z Oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2014 sporządzoną w 

oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej 

11. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

12. Sprawy różne 

13. Interpelacje i zapytania radnych 

14. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

15. Zamknięcie obrad sesji 

 

Ad pkt 2. Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z IV Sesji był wyłożony do 

wglądu na 7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji. Radny Pan Rynans 

Waldemar w dniu dzisiejszym przed rozpoczęciem obrad Sesji zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do protokołu w pkt 11 porządku dziennego „Informacja Wójta z działalności w 

okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał” po zdaniu „Obecnie Wójt prowadzi rozmowy i 

przygotowuje się do budowy przydomowych elektrowni fotowoltaicznych” dopisać zdanie: 

„Planowane są do realizacji dwa projekty jeden mały drugi duży i zwraca się do 

mieszkańców, żeby sprawdzili jakie mają moce w gospodarstwach, gdy będzie ogłoszony 

nabór, żeby byli przygotowani i wiedzieli na jakie zestawy mają się zapisać”. Przewodniczący  

zapytał kto jest za tym żeby taki zapis wprowadzić?  

„za” oddano 6 głosów;   „przeciw” – 8;   wstrzymał się – 1 głos 

Radny Rynans Waldemar powiedział, że zapis należy wprowadzić, ponieważ faktycznie tak 

było, Wójt mówił że zamierza przystąpić do budowy, a właściwie to miał już pełną listę 

zapisanych osób. 

Przewodniczący powiedział, że wniosek już przegłosowano i przechodzi dalej do porządku 

obrad, a dyskusja będzie w sprawach różnych. 

Radny chciał jeszcze w dalszym ciągu zabrać głos, Przewodniczący powtórzył, że dyskusja 

będzie w sprawach różnych i wówczas udzieli głosu, teraz przechodzi do porządku i poddaje 

pod głosowanie przyjęcie protokołu obrad z IV Sesji Rady Gminy 

„Za” przyjęciem protokołu oddano 9 głosów;   przeciw 5;  wstrzymał się 1. 

 

Ad pkt 3. 

W sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 

przebudowę drogi powiatowej Nr 1679B Mokre – Knorydy – Starowieś – Boćki głos zabrał 

Wójt Gminy, powiedział, że uchwałą Nr III/16/15 w dniu 31 marca 2015 roku Rada Gminy 

udzieliła pomocy finansowej na budowę tej drogi w kwocie 685 tys. zł. Po odbytym przetargu 

okazało się, że koszt budowy będzie niższy a pomoc finansowa w kwocie 500 tys. złotych 

wystarczająca. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr V/26/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie zmiany 

uchwały o udzieleniu pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na przebudowę drogi 

powiatowej Nr 1679B Mokre – Knorydy – Starowieś – Boćki 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 
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Ad pkt 4 

Wójt powiedział, że Starostwo  będzie wylewało asfalt na drodze powiatowej na odcinku od 

skrzyżowania z drogą w kierunku Wandalina do wsi Wygonowo. Droga ma być 2-u 

warstwowa. Ogólny koszt kosztorysu 1 mln 100 tys. zł. Dofinansowania na realizację tego 

zadania udziela się do kwoty 500 tys. zł. Środki będą pochodziły z dotacji celowej z budżetu 

gminy na rok 2015. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr V/27/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na przebudowę drogi powiatowej Nr 1751B 

odcinek od skrzyżowania z drogą w kierunku Wandalina do wsi Wygonowo 

Podjęta większością głosów, „za” – oddano 9 głosów;  przeciw 4 głosy; wstrzymało się – 0;  

Dwóch radnych nie wzięło udziału w głosowaniu. 

Ad pkt 5 i 6 

Głos zabrała Skarbnik, powiedziała że projekty uchwał nie uległy zmianie, są w wersji która 

była przyjęta na posiedzeniach komisji poza jedną zmianą, dopisano brakujące (po przetargu) 

8 tys. zł dla Astwy  na wywóz stałych odpadów komunalnych 

Radna Krystyna Piotrowska zapytała czy 20 tys. zł wystarczy na ułożenie chodnika na ulicy 

Załońskiej, wcześniej Wójt mówił że potrzeba 30 tys. zł, a przeznacza 20 tys. zł., czy jest 

sporządzony kosztorys, ponieważ jej zdaniem 20 tys. zł będzie za mało. 

Wójt odpowiedział, że dokładnie nie wie czy wystarczy ale uważa i chciałby żeby 

wystarczyło, kosztorysu nie ma. Jak zabraknie 20 tys. zł to się dołoży. 

Radna Piotrowska Krystyna i Radny Rynans Waldemar wypowiadali się, dlaczego bez 

rozeznania i bez kosztorysu wprowadza się środki na utwardzenie placu, o budowie chodnika 

mówi się od dawna i nie ma kosztorysu, a na utwardzenie placu jest kosztorys chociaż  

wniosek świeży  i od razu wprowadzony. Wójt na komisji mówił, że długość chodnika ma 

150 metrów, a tam jest 250 m i na pewno tych pieniędzy zabraknie. 

O pojemnikach na śmieci też była mowa, że nie kupujemy, a zakupiono. 

Wójt odpowiedział, że pytał  nie o pojemniki do segregacji tylko o stojaki do zwieszania 

worków i radni powiedzieli, że ich nie chcą. Gmina musi prowadzić selektywną zbiórkę 

odpadów, w przeciwnym razie będzie płacić karę. Napisano projekt na Punkt Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych w Gminie i zakupiono pojemniki do segregacji za 25% 

kosztów, 75% płaci UE. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytywał kolejno projekty uchwał i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr V/28/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Boćki na lata 2015 -2018 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2015-2022 

Podjęta większością głosów, „za” oddano 12 głosów; przeciw – 1, wstrzymało się – 2 głosy 

 

Uchwała Nr V/29/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2015 

Podjęta większością głosów, „za” oddano 12 głosów; przeciw – 1, wstrzymało się – 2 głosy 
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Ad pkt 7. 

Skarbnik powiedziała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych Wójt przedłożył Radnym 

Zarządzeniem Nr 7/15 z dnia 5 marca 2015 roku sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 

rok i Zarządzeniem Nr 12/15 z dnia 20 kwietnia 2015 roku sprawozdanie finansowe jednostki 

samorządu terytorialnego. Niniejszy projekt uchwały zatwierdza te sprawozdania. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr V/30/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

Boćki za 2014 rok. 

podjęta większością głosów;   za- oddano 10 głosów,  przeciw – 0;  wstrzymało się 5 głosów 

 

Ad pkt 8. 

Wójt Gminy odczytał, dodając wyjaśniające komentarze, część opisową sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2014 rok stanowiące załącznik do Zarządzenia Nr 7/15 Wójta 

Gminy, które radnym było doręczone na piśmie. 

Pani Krystyna Piotrowska wypowiadała się, że miał być kupiony nowy samochód służbowy, 

nie wiadomo dlaczego zakupiono stary używany, remont przekroczył jego wartość. 

Wójt odpowiedział, że samochód używany jest już 4 lata i całymi dniami pracownicy jeżdżą 

po terenie gminy. 

Radny Pan Rynans Waldemar i Pani Krystyna Piotrowska chcieli zadać pytania, ale 

Przewodniczący Rady powiedział, że za chwilę ponieważ nie jest do końca przedstawione 

sprawozdanie z wykonania budżetu, jeszcze zapozna z opinią komisji rewizyjnej i uchwałami 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radni mówili, że to dotyczy właśnie tego tematu i budżetu i teraz mają pytania i chcą zabrać 

głos, bo później to będzie za późno. 

Przewodniczący odpowiedział, że tak zgoda udzieli głosu przed podjęciem uchwały, otworzy 

dyskusję i zadawanie pytań dotyczących omawianego tematu, a teraz przechodzi do porządku 

dziennego i dalszej kontynuacji wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 

Radni domagali się zabrania głosu, powstał chaos. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że chce w dalszym ciągu kontynuować obrady 

Sesji, radnych prosi o zachowanie spokoju, a jeżeli to Radnemu Panu Rynansowi nie 

odpowiada i nie podoba się to może opuścić salę, a jak się nie uspokoi to każe usunąć z Sali. 

Pan Rynans Waldemar powiedział, że jest Radnym i z sali nie wyjdzie. 

Pan Marek Komorowski, Radca Prawny powiedział że Przewodniczący Rady Gminy 

prowadzi Sesję i to on udziela lub nie udziela głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 00321-25/15 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 3 kwietnia 2015 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Boćki sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za 2014 rok. Opinia Komisji RIO była pozytywna. 

/Uchwała RIO w załączeniu do protokołu/. 

Następnie odczytał Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Boćki z dnia 27 kwietnia 2015 

roku o wykonaniu budżetu gminy za 2014 rok. Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu w 2014 roku. 

/Opinia w załączeniu do protokołu/.  
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W trakcie odczytywania opinii Komisji Rewizyjnej przez Przewodniczącego Rady Gminy, 

Radna Pani Krystyna Piotrowska wtrącała, żeby zaprzestać czytania bo jest niepotrzebne i nie 

wie dlaczego czytać to można, a mówić nie można. 

Przewodniczący nie zważał na uwagi Pani Radnej, tylko kontynuował odczytywanie Opinii. 

 

Przewodniczący odczytał Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Boćki z dnia 27 

kwietnia 2015 roku skierowany do Rady Gminy Boćki o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Boćki za rok 2014. W związku z pozytywną opinią sprawozdania finansowego, 

sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 

sprawozdaniu Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium. 

/Wniosek Komisji w załączeniu do protokołu/. 

Odczytał Uchwałę Nr II-00322-30/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku z dnia 18 maja 2015 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Gminy Boćki wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2014 

rok. Opinia RIO pozytywna, a wniosek spełnia wymogi. 

/Uchwała RIO w załączeniu do protokołu/ 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i zadawanie pytań dotyczących wykonania 

budżetu za 2014 rok.  

Radny Rynans Waldemar powiedział, żeby Przewodniczący zapoznał się ze Statutem, bo nie 

miał prawa zabrać głosu i nie udzielić głosu. 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Rynans Waldemar zabrał głos odnośnie wystąpienia dwukrotnych wydatków na 

budowę i remont drogi Wygonowo - Hornowo. 

Wójt odpowiedział, że tak dwukrotnie było robione, ponieważ powstała niebezpieczna 

wyrwa którą trzeba było usunąć. 

Sołtys wsi Wygonowo potwierdził, że powstała dziura stwarzała niebezpieczeństwo. 

2. Pan Rynans Waldemar prosił o wyjaśnienie nieracjonalnego i niegospodarnego ponoszenia 

kosztów na ogrzewanie budynku CKT. Wydatki na opał w szkole w Andryjankach 

wyniosły 30 tys. złotych, w Gminnym Ośrodku Kultury 9 tys. zł, a koszt zakupu gazu do 

Centrum Kulturalno Turystycznego wyniósł 40 tys. zł, w budynku tym było ciągle zimno, 

pracownicy dogrzewali się „Ferelkami” piecykami na prąd. Dlaczego nie likwidowano 

tych wydatków. 

Wójt odpowiedział, ze w czasie modernizacji budynku brakowało 40 tys złotych na remont 

centralnego ogrzewania. Radni nie zwiększyli środków na wymianę c.o. ponieważ uznali 

że są inne pilniejsze potrzeby i tak pomijano i odsuwano remont. Wójt jest za tym, żeby 

remont c.o. w budynku CKT wykonać i jest rad, że radny popiera ten wniosek. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Wójta w sprawie wykonania sprawozdania. Pytań 

więcej nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr V/31/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok 

Podjęta większością głosów; „za” oddano 9 głosów;  przeciw – 3;  wstrzymało się 3 głosy. 

Ad pkt 9 

Wójt poinformował, że Powiatowy Zarząd Dróg w Bielsku Podlaskim zwrócił się na piśmie z 

prośbą o podział działki nr 187 położonej w obrębie wsi Wygonowo z uwagi na to, iż jest to 

niezbędne do realizacji celu publicznego – regulacji stanu prawnego drogi powiatowej w 
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związku z jej przebudową, a część działki o powierzchni 0,0471 ha wchodzi w drogę i 

pobocze. Niniejsza część działki przeznaczona będzie pod pas drogowy drogi powiatowej nr 

1751 B Choroszczewo – Wygonowo – Andryjanki. Działka ta stanowi własność gminy. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr V/32/15 Rady Gminy Boćki z dnia 23 czerwca 2015 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny nieruchomości. 

„za” oddano 15 głosów;  przeciw – 0;  wstrzymało się – 0.    Podjęto jednogłośnie. 

 

Ad pkt 10 

Pani Tołoczko Barbara Kierownik GOPS przedstawiła Radzie Ocenę zasobów pomocy 

społecznej za rok 2014. Powiedziała iż została ona sporządzona w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej. Ocenę przygotowuje się w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej. Zasoby te obejmują   w szczególności infrastrukturę, 

organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej bez względu 

jaki podmiot je finansuje i realizuje. Ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy 

społecznej. Ustawa o pomocy społecznej zobowiązuje Gminę do realizacji zadań 

wynikających z ustawy. Gmina nie może odmówić pomocy osobie potrzebującej, mimo 

istniejącego obowiązku osób fizycznych do zaspokojenia niezbędnych potrzeb życiowych tej 

osobie. Ludność w wieku poprodukcyjnym stanowi 29% i następuje jej wzrost. Gmina w 

swoich zasobach posiada 16 mieszkań komunalnych w tym 4 lokale socjalne. Osób 

bezdomnych przebywających na terenie gminy nie ma. Od 2013 roku gmina realizuje 

program asystenta rodziny. 

/Informacja w załączeniu do protokołu./ 

Ad pkt 11 

Wójt poinformował o realizacji uchwał i działalności w okresie miedzysesyjnej. Odbył się 

przetarg na wywóz odpadów  komunalnych na okres dwóch lat tj. do 30 czerwca 2017 roku. 

Do przetargu przystąpiły cztery firmy. Najniższą ofertę 22 864,76 zł miesięcznie przedstawiło 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych z Hajnówki ale nie uzupełniło w terminie 

dokumentacji i odpadło. Na drugim miejscu była Astwa 25 799,04 zł miesięcznie i to ona  

przejęła usługę wywożenia odpadów stałych.  MPO Sp. z o.o. Białystok 26 611,20 zł  i PK 

Bielsk Podlaski Sp. z o.o. 29 721,11 zł. 

Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg krajowych i Autostrad przysłał pismo w sprawie budowy 

chodnika na ulicy Bielskiej w II półroczu 2015 roku. 

Wójt odbył spotkanie ze Starostą w sprawie realizacji zadań inwestycyjnych na terenie gminy. 

W najbliższym czasie Starosta ma dać odpowiedź. 

Zgłosił się do Gminy Pan Jarosław Zbieć  współpracownik Spółki PUK Hajnówka i 

złożył ofertę  zrekultywowania nam byłego wysypiska śmieci. Składowisko odpadów jest 

zamknięte i wymaga przeprowadzenia rekultywacji technicznej i biologicznej oraz wykonania 

3 piezometrów do monitorowania wód podziemnych. Proponuje Gminie, która jest 

właścicielem tej nieruchomości, aby nieruchomość tę wydzierżawiła Przedsiębiorstwu Usług 

Komunalnych Sp. Z o.o. w Hajnówce na okres kilku lat, które w ramach prowadzonej 

działalności zobowiązuje się do przeprowadzenia rekultywacji. Prace będą polegały na 

wybraniu materiałów ze składowiska, nawiezieniu  ziemi, zasypaniu dołu i zasianiu trawy. 

Wyjaśnił, że są firmy które pozyskują i wykorzystują różnego rodzaju stałe odpady 

komunalne i w związku z tym, bez ponoszenia dużych kosztów (w przypadku Gminy Boćki 

kosztorys z roku 2011 opiewa koszt 440 tys zł ) można będzie zlikwidować byłe wysypisko 
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śmieci. Gmina będzie ponosić koszty prowadzenia monitoringu składowiska zgodnie z 

instrukcją prowadzenia składowiska oraz wykonania dokumentacji hydrogeologicznej i 

budowy 3 piezometrów. 

Dzierżawca przeprowadzi zabiegi rekultywacji technicznej składowiska odpadów w Boćkach, 

będzie informował gminę o stanie bezpieczeństwa ekologicznego, utrzymywał w należytym 

stanie i porządku drogi dojazdowe. Pan Prezes przedłożył radnym do wglądu i do konsultacji 

projekt umowy dzierżawy. 

Ad pkt 12 

Sekretarz Gminy poinformował radnych, że na prośby radnych i mieszkańców po raz kolejny 

Urząd wysłał pismo do Ochrony Środowiska w Białymstoku w sprawie strat wyrządzanych 

przez bobry z prośbą o ich odstrzał bądź przesiedlenie i o przyznanie środków na usunięcie 

szkód. Odczytał treść pisma skierowanego do Ochrony Środowiska i treść udzielonej 

odpowiedzi. Odpowiedź Dyrektora odnośnie przesiedlenia była negatywna, sprawa 

wyrządzania szkód przez bobry jest znana i występuje na rzekach i mokradłach w całym 

województwie, jest to trudny problem do rozwiązania. O odszkodowania mogą zgłaszać się 

indywidualnie właściciele, którzy doznali strat. Dla Gminy odszkodowanie nie przysługuje. 

Radny Pan Rynans Waldemar powiedział, że Trybunał Konstytucyjny wydał wyrok, że na 

drogi gminne odszkodowanie należy się. 

 Sekretarz Gminy poinformował, że 6 września 2015 roku odbędzie się Referendum 

ogólnokrajowe, lokale będą czynne w godzinach od 6 
00

 do 22 
00

. Wyjaśnił, że wójt nie 

wskazuje kandydatów  do komisji, tylko komisje powołuje. Zgłoszenia do komisji będą 

dokonywane przez uprawnione podmioty partie polityczne, kluby poselskie, senatorskie, 

parlamentarne, stowarzyszenia i inne organizacje społeczne spełniające warunki określone w 

ustawie. 

Do składu komisji wchodzi tylko jedna osoba wskazana przez wójta. 

Wierciński Czesław sołtys wsi Wierceń nadmienił, że poprzednio na Sesjach było pięknie, a 

teraz jak to wygląda, kłótnie awantury, odbieranie głosu, Panie Wójcie żeby to jakoś 

uspokoić. 

Piotrowska Krystyna nadmieniła, że jeżeli jest omawiany temat, to dlaczego nie można zabrać 

głosu w tej sprawie. 

Rynans Waldemar powiedział, że na poprzedniej Sesji Wójt mówił, iż przygotowuje projekt 

na budowę fotowoltaiczną, a to była nieprawda, projekt był napisany i zamknięty. 

Zabierając głos Wójt Gminy powiedział, że Przewodniczący prowadzi Sesję i udziela głosu. 

Nie sposób żeby dwoje radnych krzyczało na Radę i Sołtysów i próbowało wymusić pewne 

sprawy. Tu trzeba się skupić i zastanowić co zamierzamy robić i jakie decyzje podjąć, żeby 

były właściwe. Teraz będzie ogłaszany konkurs na budowę dróg i trwają przygotowania do 

tego konkursu, a później do fotowoltaiki. Wójt prosił radnych o przemyślenie i szybką 

decyzję w sprawach wyżej omawianych, to jest dzierżawą i rekultywacją byłego wysypiska 

śmieci, budową schroniska dla zwierząt, budową dróg i fotowoltaiki i wiele innych rzeczy.    

W miesiącu kwietniu na zebraniach wiejskich podczas wyborów sołtysów, Wójt ogłaszał 

wszystkim mieszkańcom, że będzie projekt na budowę ogniw fotowoltaicznych. Prosił 

mieszkańców o sprawdzenie swoich umów z PGE i spisanie mocy energetycznych, że jak 

będzie ogłoszony konkurs, mieszkańcy byli przygotowani. Wniosek na baterie fotowoltaiczne 

jest trudny, teraz Wójt pisze wniosek pilotażowy, taki na próbę, żeby sprawdzić jak to się 

robi, ponieważ są niedopowiedzenia i brak informacji. W miesiącu sierpniu będzie pisał i 

zbierał zapisy  na dużą skalę. 
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Głos zabrał Radca Prawny Pan Marek Komorowski powiedział, że Rada jest ciałem 

Kolegialnym i Przewodniczący Rady prowadzi Sesję i udziela głosu. Temat udzielenia 

absolutorium jest specyficzny, ale w tym przypadku zostało przeprowadzone prawidłowo. 

Wszystkie jego elementy wystąpiły i były zachowane we właściwiej kolejności. Zapoznanie 

ze sprawozdaniami, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, opinią i wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy, na końcu dyskusja i głosowanie. Żeby to było łatwiej wszystkim 

zrozumiałe, to należy rozważyć na przyszłość, czy nie rozbudować punktu absolutorium i 

rozpisać go w szczegółowy sposób. 

Natomiast sprawa przyjęcia protokołu – przegłosowana większością głosów i tak jest. 

Rynans Waldemar zapytał, dlaczego nie można zapisać w protokole tego co było. 

Radca odpowiedział, że zapisać można, głosuje rada. 

Pan Rynans Waldemar powiedział, że Wójt na ostatniej Sesji mówił, iż prowadzi rozmowy i 

przygotowuje się do budowy przydomowych elektrowni fotowoltaicznych, kazał sprawdzać 

moce w gospodarstwach i przygotowywać się do zapisywania, a to było nie prawdą miał już 

listę sporządzoną i wstawionych swoich ludzi do projektu. 

Ad pkt 13 i 14 

Pan Lipiński Zbigniew zapytał kiedy będzie budowana droga w miejscowości Torule w 

kierunku mostu. 

Wójt odpowiedział, że to jest droga powiatowa, w tej sprawie rozmawiał już ze Starostą i w 

najbliższym terminie Starosta ma dać odpowiedź.  

Radny Niewiarowski Marcin pytał kto i kiedy dokończy budowę drogi na gruntach 

scaleniowych w obrębie wsi Siekluki. 

Wójt odpowiedział, że droga będzie robiona dalej, pieniądze 30 tys. zł w budżecie gminy są. 

Starosta ma 160 tys. zł, drogi do budowy jest 850 m. Sołectwo przekazuje 9,5 tys złotych z 

funduszu sołeckiego. Jeżeli Starosta nie będzie chciał budować, to gmina sama będzie 

budowała. Inwestorem na scaleniu jest Starostwo i to im po przetargu zabrakło pieniędzy, stąd 

wyszły te niedomówienia . 

Pan Sawicki Antoni zapytał dlaczego Wójt nie był na tej drodze jak ją budowali, miał być 

wykonany przepust i go nie ma. 

Wójt odpowiedział, że drogę tę buduje i jest inwestorem Starostwo. Wójt był we wsi na 

zebraniu i prosił mieszkańców, żeby spisali uwagi i usterki i przekazali dla Wójta w celu 

ustalenia ze Starostwem naniesienie poprawek. Cały czas trwa usuwanie usterek, Wójt w 

dalszym ciągu  prosi o ich zgłaszanie. 

Pan Piotrowski Zdzisław zapytał dlaczego Wójt nie umorzył podatku pomimo tego, że w 

gospodarstwie był pożar. 

Wójt powiedział, że złożone podanie nie zawierało uzasadnienia, nie było dołączonych 

załączników tj. zaświadczeń i innych dowodów potwierdzających opisane fakty, co stanowiło 

brak podstaw do umorzenia. 

Ad pkt 15. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął obrady Sesji. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Paweł Rzepniewski 


